



No. 58

FOR IMMEDIATE RELEASE
SEPTEMBER 3, 1971

POUR DIFFUSION IMMEDIATE
LE 3 SEPTEMBRE 1971

C
O
M
M
U
N
I
Q
U
É

DIPLOMATIC APPOINTMENT/
NOMINATION DIPLOMATIQUE

DEPARTMENT OF EXTERNAL AFFAIRS
MINISTÈRE DES AFFAIRES EXTÉRIEURES

The Secretary of State for External Affairs, the Honourable Mitchell Sharp, announced the following appointment:

Mr. John Timmerman, 60, of Winnipeg, at present on special assignment in the Consular Division of the Department of External Affairs, to be Consul General in Chicago.

Biographical notes are attached.

Le secrétaire d'Etat aux Affaires extérieures, l'honorable Mitchell Sharp, a annoncé la nomination suivante:

M. John Timmerman, 60 ans, de Winnipeg, actuellement en mission spéciale à la Direction des affaires consulaires du ministère des Affaires extérieures, devient consul général à Chicago.

Des notes biographiques sont annexées.

JOHN TIMMERMAN

Mr. Timmerman was born in Rotterdam, Holland, in 1911 and was educated in Winnipeg. He joined the Canadian Army in 1940 and served in the United Kingdom, France and Germany before being discharged in 1945 with the rank of Major. He was a corporal in the R.C.M.P. from 1932 to 1940 and was Assistant Inspector General of the Public Safety Corps of the Control Commission (British element) in Germany from 1945-50. From 1951 to 1955 he was Senior Assistant Commissionaire of Police in the Kenya Colony in British East Africa, and was awarded the Queen's Police Medal for Distinguished and Meritorious Service. He joined the Department of External Affairs in 1955 as Deputy Head of the Defence Liaison (2) Division. From May 1967 to September 1970 he was High Commissioner to Ceylon.

Mr. Timmerman is married to the former Alice Ladorne Perrot, of Ottawa, and they have two children.

JOHN TIMMERMAN

M. Timmerman est né en 1911 à Rotterdam, en Hollande, et a fait ses études à Winnipeg. Il est entré dans l'Armée canadienne en 1940 et a servi au Royaume-Uni, en France et en Allemagne avant d'être libéré en 1945 avec le grade de major. De 1932 à 1940, il a été brigadier de la Gendarmerie royale du Canada et de 1945 à 1950, inspecteur général adjoint du Corps de sécurité publique de la Commission de contrôle (élément britannique) en Allemagne. De 1951 à 1955, il fut premier commissaire adjoint de police dans la colonie du Kenya en Afrique orientale britannique et reçut la médaille de la Reine pour service distingué et méritoire dans la police. Il est entré au ministère des Affaires extérieures en 1955 comme chef adjoint de la deuxième Direction de liaison avec la défense. De mai 1967 à septembre 1970, il a été haut-commissaire à Ceylan.

M. Timmerman est marié et a deux enfants. Mme Timmerman est née Alice Ladorne Perrot, d'Ottawa.